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P r o t o k o ł  Nr VIII/2011 

z sesji Rady Gminy Kotlin w dniu 31 maja 2011r. odbytej w sali Urzędu Gminy  
w Kotlinie w godz. od 900 do 1230 

 

I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
                  Otwarcia VIII sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Czesław Moch 
witając: Wójta  Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, 
Skarbnika Gminy Irenę Antczak, radnych Rady Powiatu Jarocińskiego: Walentego 
Kwaśniewskiego i Tomasza Kosińskiego, przedstawiciela Policji dzielnicowego Jacka 
Gargóla, sołtysów, radnych oraz redaktorów Gazety Jarocińskiej i Życia Jarocina. 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził kworum, bowiem w sesji na 
ustawowy skład 15 radnych , uczestniczyło 15. 
Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
                 Przewodniczący Rady wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad  projektu 
uchwały w sprawie sprostowania błędu jako pkt 16 „ 16. Rozpatrzenie projektu uchwały i 
podjęcie uchwały       w sprawie sprostowania błędu”, a dalsze punkty porządku obrad 
otrzymałyby numerację kolejną od nr  17 do  nr 20. 
Wniosek Przewodniczącego przyjęto 15 głosami „za”. 
Przedstawienie porządku obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od VII 

sesji Rady. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od VII sesji Rady oraz  

z wykonania uchwał Rady. 
7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2010 rok. 
8. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Gminy. 
9. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2010 rok. 
10. Zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy. 
11. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku 

Komisji Rewizyjnej. 
12. Zapoznanie się z opiniami stałych Komisji Rady w odniesieniu do wykonania budżetu. 
13. Zapoznanie się z informacją o stanie mienia Gminy. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze  
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2010 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 
16. Rozpatrzenie uchwały i podjęcie uchwały  w sprawie sprostowania błędu. 
17. Przyjecie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu p łatności oraz 

rozkładania na raty należności pieniężnych do których nie stosuje się ustawy – 
Ordynacja  podatkowa. 

18. Wolne głosy i wnioski. 
19. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na VII sesji Rady. 
20. Zamknięcie obrad. 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
ad.3 Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy. 
                      Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Jolanta Urbaniak przedstawiła pozytywną 
opinię o  treści protokołu z VII sesji Rady Gminy informując, że zawiera on prawidłowy zapis 
przebiegu sesji, wnosząc o jego przyjęcie. 
Protokół  z VII sesji Rady przyjęty został jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
ad.4 Interpelacje i zapytania radnych. 
                       W punkcie tym głos zabrali: 
Radny Dariusz Jozefiak wnioskując o: 
- naprawę chodnika  naprzeciw  sali wiejskiej  w Sławoszewie, w którym to miejscu chodnik  
  zapadł się, 
- wykoszenie trawy w centrum Sławoszewa, 
- nasadzenie drzew przy drodze Kotlin – Sławoszew , wyprostowanie rowów przy tej drodze   
  i namalowanie skrajnych pasów białych na jezdni. 
Radny Zdzisław Wodniczak   wnioskował o: 
- naprawę drogi powiatowej w Twardowie przy remizie, w miejscu którym zarwany jest  
  asfalt, 
- namalowanie pasów skrajnych na jezdni na drodze Kotlin – Sławoszew, 
- wycięcie krzaków, trawy i chwastów przy drogach powiatowych. 
Radny Jerzy Szymczak wnioskował o: 
- naprawę jezdni  - ul. Skłodowskiej gdzie za mostem zapadła się trylinka. 
Radny Stefan Taczała wnioskował po raz kolejny jak zaznaczył o naprawę drogi Racendów 
– Parzew oraz o wprowadzenie do budżetu ze środków nadwyżki budżetowej budowy drogi 
 w Parzewie od cmentarza do posesji Krzaczkowskiego. 
Radny Maciej Skowron wnioskował o: 
-  ustawienie znaku zakrętu przy drodze Sławoszew – Kotlin od strony Sławoszewa ( znaku 
   od jakiegoś czasu nie ma),       
 - wykoszenie rowów przy drodze Kotlin – Sławoszew i o budowę przepustów przy tej 
    drodze, o budowę których interwencje zgłaszają rolnicy mający grunty przy tej drodze.        
Radny Mirosław Twardowski  wnioskował o: 
- odwodnienie posesji w miejscowości Wyszki przy drodze nr 11 , w której to sprawie nie  
  uzyskano  konkretnej odpowiedzi – podkreślił radny, 
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- budowę ścieżki rowerowej na trasie Wyszki – Witaszyce i przeznaczenie części nadwyżki  
  budżetowej na rozpoczęcie tej inwestycji, 
- rozważenie możliwości wyznaczenia przystanku PKS na żądanie  przy cmentarzu  
  w Wyszkach. 
Radny Szczepan Szymczak  wnioskował  na prośbę rodziców dzieci z Magnuszewic 
 i Wyszek, aby  kierowca, który dowozi dzieci do szko ły zwrócił uwagę na to, że po drodze 
ma dwa niestrzeżone przejazdy kolejowe. Rodzice tych dzieci mówią, że daltoniści nie 
powinni być kierowcami, co daje do myślenia – mówił radny. 
Radny Szczepan Szymczak wskazał drogę Magnuszewice – Wilcza ( na Parcelach), która 
budowana była w dwóch etapach i tam gdzie nie ma zabudowań są rowy przy tej drodze   
i wjazdy na pola rolników, a gdzie są zabudowania  rowów nie ma  i nie ma przepustów, a 
posesje są podtapiane. 
Radny Szczepan Szymczak mówił o zalanych łąkach w Magnuszewicach przez rzekę 
Lutynia, która  to rzeka przy dłuższych opadach deszczu tworzy sobie  dwa koryta. 
 
ad.5  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od 
VII sesji Rady. 
                  Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie od VII sesji Rady : 
- 27 kwietnia obecny był przy kontroli inwestycji pn. zmiana układu zasilania w ciepło 
(kotłownia gazowa) w Szkole Podstawowej w Kotlinie przeprowadzonej przez Wojewódzki  
Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, co związane było 
 z zaciągniętą pożyczką z Funduszu, 
- 3 maja z Wójtem i z kilkoma radnymi złożył wiązanki kwiatów pod pomnikami pamięci  
z okazji Święta 3 Maja, 
- 28 kwietnia uczestniczył w uroczystości zorganizowanej  przez Związek Emerytów 
 i Rencistów w Kotlinie z okazji Dnia Seniora, 
- 30 kwietnia  zapoznał się ze złożonymi przez radnych oświadczeniami majątkowymi, które 
przekazano do Urzędu Skarbowego w Jarocinie i do Wójta Gminy w celu zamieszczenia ich 
na stronie internetowej Biuletyny Informacji Publicznej Gminy, 
- 6 maja obecny był na Ogólnopolskich Biegach Jana Pawła II zorganizowanych przez 
Gimnazjum im. Jana Pawła II  w Kotlinie, które tak jak co roku  zorganizowano w sposób 
bardzo poprawny i bardzo profesjonalny, za co organizatorom należą się słowa uznania – 
powiedział Przewodniczący, 
- 28 maja był na uroczystości 25 lecia Koła Wędkarskiego „Karaś”  w Kotlinie, 
- kilka razy był na budowie kanalizacji sanitarnej w Wilczy, 
- był obecny na przeglądzie technicznym głównego kolektora ścieków, 
- uczestniczył w przygotowaniu materiałów sesyjnych oraz uczestniczył w posiedzeniu obu 
stałych komisji Rady. 
            Przewodniczący odczytał wniosek złożony do Rady Gminy przez „DOM SENIORA 
KOTLIN” Sp. z o. o. w Gołaszynie o umorzenie podatku od nieruchomości i zwolnienie         
z podatku od nieruchomości przez okres 2 – 3 lat. 
Przewodniczący Rady poinformował, że udzieli Spółce tej odpowiedzi na złożony wniosek. 
Odpowiedzi udzieli także Wójt  do kompetencji którego należy załatwienie tej sprawy. 
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ad.6  Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy  w okresie od VII sesji Rady oraz           
z wykonania uchwał Rady. 
                  Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych przez Radę na VII sesji Rady oraz o 
wydanych zarządzeniach w okresie międzysesyjnym złożone przez Wójta stanowi załącznik 
do protokołu. 
Wójt następnie poinformował, że w okresie od ostatniej sesji: 
- 27 kwietnia została  przeprowadzona  przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska       
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu  kontrola inwestycji – ogrzewania gazowego w Szkole 
Podstawowej i w Gimnazjum w Kotlinie. Nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości            
w realizacji przedsięwzięcia i nie wydano zaleceń pokontrolnych. 
- 27 i 28 kwietnia  przeprowadzono wybory uzupełniające sołtysa w sołectwie Racendów                
i rady sołeckiej  w sołectwie Wyszki, 
- 28 kwietnia Wójt uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym przez Koło Emerytów                       
i Rencistów w Kotlinie z okazji Dnia Seniora, 
- 29 kwietnia uczestniczył  w mszy świętej w kościele parafialnym w Kotlinie celebrowanej 
ku czci papieża Jana Pawła II, 
- 2 maja uczestniczył Wójt w mszy świętej  i uroczystości związanej ze Świętem Strażaka                
i poświęceniem  nowego samochodu strażackiego OSP w Kotlinie.  Wójt podziękował 
wszystkim osobom, które uczestniczyły w przygotowaniu uroczystości i członkom OSP za 
zaangażowanie przy przeprowadzonym remoncie sali w Domu Strażaka w Kotlinie. 
- 4 maja złożono dokumenty w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Poznaniu w celu zawarcia umowy udzielenia pożyczki na budowę sieci kanalizacji 
sanitarnej w Wilczy, 
- 4 maja podpisano umowę z Bankiem Gospodarstwa Krajowego  w Poznaniu  na 
wyprzedzające finansowanie budowy sieci kanalizacji sanitarnej  w Wilczy, 
- 5 maja uczestniczył w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, 
- 13 maja  uczestniczył w obchodach jubileuszu 25 lecia Zespołu Akordeonowego w Kotlinie, 
- 13 maja Gmina Kotlin przystąpiła do konkursu pt. „100 placów zabaw na 100 NIVEA”. 
Gmina zgłosiła plac w Kotlinie  zlokalizowany przy ulicach: Norwida, Orzeszkowej  
i Słowackiego. W ramach konkursu NIVEA zobowiązuje się do sfinansowania zakupu  
i montażu urządzeń na terenie wskazanym przez  Gminę. Wygrana danej lokalizacji zależy od 
liczby oddanych  na nią głosów. Głosować można już od 6 czerwca i głosowanie potrwa do 
31 lipca  br.  
- 18 maja  Wójt uczestniczył  w spotkaniu  „Porozumienia międzygminnego” w Jarocinie  
odnośnie realizacji założeń punktów gromadzenia odpadów problemowych, 
- 20 maja Wójt uczestniczył  w  otwarciu nowej siedziby  Powiatowego Urzędu  Pracy oraz 
Wydziału Komunikacji w Jarocinie, 
- 25 maja – podpisana została umowa z wykonawcą tj. Przedsiębiorstwem Wielobranżowym 
„GRETASPORT” z Dąbrowy Górniczej na budowę zespołu boisk sportowych ORLIK  2012 
w Kotlinie, 
- 28 maja  Wójt obecny był na  konkursie kulinarnym „Regionalne Dziedzictwo Kulturalne 
Południowej Wielkopolski zorganizowanym w Dobrzycy, a uczestnikami konkursu było 
również Koła Gospodyń Wiejskich ze Sławoszewa i Woli Książęcej. KGW w Sławoszewie 
zajęło III miejsce , a KGW Wola Książęca otrzymało nagrodę Marszałka Województwa 
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Wielkopolskiego. W dniu tym Wójt uczestniczył  w spotkaniu i rozmowach z członkiem 
Zarządu Województwa Wielkopolskiego Krzysztofem Grabowskim oraz posłem  Józefem 
Rackim. 
- 6 maja  Wójt obecny był na organizowanych przez Gimnazjum w Kotlinie Biegach Jana 
Pawła II. 
Dyskusja. 
Radny Stefan Taczała pytał Wójta – czy zamierza zmienić skład Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w związku z odejściem na emeryturę sekretarza Komisji? 
Wójt odpowiedział, że będzie zmiana  i będzie to wyjaśnione jeszcze w tym tygodniu. 
Przewodniczący Rady prosił Wójta o przybliżenie sprawy  dotyczącej rezygnacji przez Gminę   
z prawa pierwokupu  nieruchomości w Wyszkach, o czym Wójt mówił w swoim 
sprawozdaniu o wydanych zarządzeniach. 
Wójt odpowiedział, że dotyczy to nieruchomości położonej przy drodze nr 11 w Wyszkach, 
nabytej od Gminy przez mieszkańca gminy Kotlin, którą to nieruchomość właściciel zamierza 
sprzedać, a Gminie przysługuje prawo pierwokupu. 
Następnie Przewodniczący Rady pytał o sprawy kadrowe o których pisze prasa.  
Wójt odpowiedział, że  w wyniku konkursu  na stanowisko kierownika Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Kotlinie  wybrana została Pani Ewa Kasołka.   
Kolejne pytanie zadane przez Przewodniczącego Rady to – czy jest  prawdą  jak pisze prasa,  
że jest ugoda z kierownikiem GOPS  Panią Raczkowską i jest to wartość dwóch pensji  ? 
Wójt odpowiedział, że z  Panią Raczkowską doszło do ugody i otrzyma Ona  2 pensje. 
Poza tym wystąpiono do ZUS i RIO, a odpowiedzią na dzień dzisiejszy jest to , że ZUS 
wszczyna procedurę wyegzekwowania środków finansowych od  Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej. 
 
ad. 7 Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania  budżetu Gminy za 2010 rok. 
                         Przewodniczący Rady informując, że sprawozdanie z wykonania budżetu 
szczegółowo zostało  omówione na posiedzeniach obu stałych komisji Rady poprosił 
Skarbnika  Gminy o przedstawienie sprawozdania. 
Skarbnik Gminy poinformowała, że budżet Gminy na 2010 rok  uchwalony został uchwałą 
Rady Gminy Nr XXXV/178/2009 w dniu 30 grudnia 2009 roku. 
Uchwalony budżet po stronie dochodów wynosił 13.261.089,- zł, a po stronie wydatków 
15.563.340,- zł. 
Na zadania zlecone plan po stronie dochodów  jak i wydatków został uchwalony w wysokości 
2.803.462,- zł. Natomiast na realizację zadań majątkowych z udziałem środków z Unii 
Europejskiej  plan po stronie  dochodów  stanowił kwotę 2.381.429,-  zł, a po stronie 
wydatków  kwotę 3.873.793,- zł. 
Łącznie plan po stronie dochodowej stanowił kwotę 18.445.980,- zł, a po stronie  wydatków 
22.240.595,- zł. Zaplanowany budżet nie był zrównoważony. Deficyt w kwocie 3.794.615,- zł  
zaplanowano pokryć pożyczką z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Poznaniu  oraz kredytem bankowym. 
W ciągu roku  budżetowego zachodziły zmiany polegające na: 
-   zmniejszeniu  subwencji ogólnej o kwotę  - 35.769,- zł, 
-  zwiększeniu dotacji celowej na zadania zlecone o kwotę  -  769.416,- zł, 
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-  zwiększeniu dotacji celowej na zadania   własne o kwotę  - 640.256,- zł, 
-  otrzymaniu dotacji z funduszy celowych na inwestycje  w kwocie  - 33.000,- zł, 
-  otrzymaniu środków  pieniężnych otrzymanych w ramach programu  „ Kapitał ludzki” –  
    w kwocie 100.620,- zł, 
-  zmniejszeniu środków pieniężnych pochodzących z Unii Europejskiej na zadania  
   majątkowe o kwotę  – 669.457,- zł, 
-  zwiększeniu dochodów własnych  o kwotę -  777.328,- zł. 
Plan budżetu po zmianach po stronie  dochodów  wynosił  20.061.374,- zł, a wykonanie  
19.793.652,84 zł, co stanowi  98,66% zadań rocznych. 
Natomiast plan wydatków po zmianach wynosił  22.655.129,- zł, a wykonanie 
21.841.344,53 zł, co stanowi 96,41% zadań rocznych. 
 
DOCHODY 
             Realizacja dochodów: 
- dochody własne   -  6.497.570,20 zł, 
- dotacje celowe na zadania zlecone     -  3.528.934,88 zł, 
- dotacje celowe  na zadania własne    - 894.619,22 zł, 
- subwencja z budżetu państwa  - 7.027.996,00 zł, 
- środki z funduszu celowego  -  33.000,00 zł, 
- środki pieniężne z projektu „ Kapitał ludzki”  - 99.561,01 zł, 
- środki finansowe z budżetu Unii Europejskiej – 1.711.971,53 zł, 
Łącznie dochody  wyniosły  kwotę-  19.793.652,84 zł. 
Na dzień 31 grudnia 2010 roku  wystąpiły zaległości, które osiągnęły kwotę 704.695,52 zł, co 
stanowi 3,56 %  dochodów. 
Zaległości : 
-  sprzedaż wody   -  49.880,56 zł, 
-  odsetki za zwłokę od opłaty za wodę – 18.869,08 zł, 
- opłata za wieczyste użytkowanie  -  2.578,76 zł, 
-  czynsz  najmu i dzierżawy  -  31.372,08 zł, 
-  wpływy  ze sprzedaży   - 4.744,11 zł, 
-  odsetki od czynszu  najmu, dzierżawy i sprzedaży   -  18.743,00 zł, 
-  kary i grzywny  -  6.655,18 zł, 
-  odsetki od kar i grzywien  - 2.994,63 zł, 
-  podatek od nieruchomości od osób prawnych   -  54.073,00 zł, 
-  podatek od nieruchomości  osób fizycznych  -   83.177,57 zł, 
-  podatek rolny od osób prawnych  -  1.671,60 zł, 
-  podatek rolny od osób fizycznych  -  20.620,45 zł, 
-  podatek leśny od osób fizycznych  -  224,40 zł, 
-  podatek od posiadania środków transportowych  -  55.979,17 zł, 
-  podatek od posiadania psów  -  150,00 zł, 
-  podatek od czynności cywilnoprawnych  - 940,00 zł, 
-  wpływy z karty podatkowej  -  6.064,00 zł, 
-  podatek od spadków i darowizn  -  1.125,00 zł, 
-  należności zahipotekowane  -  23.478,85 zł, 
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-  wpływy z opłat lokalnych  -  3.377,91 zł, 
-  zaliczka alimentacyjna  -  253.693,99 zł, 
-  za składowanie odpadów komunalnych   -  2.152,75 zł, 
-  wpływy za oczyszczanie ścieków  -  45.427,23 zł, 
-  odsetki od ścieków  i odpadów komunalnych  -  16.702,20 zł. 
 
WYDATKI 
            Wydatki budżetowe ukształtowały się po stronie planu na kwotę 22.655.129,00 zł, a 
wykonanie stanowiła kwota 21.841.344,53 zł, co stanowi 96,41 % zadań rocznych. 
Z ogólnej kwoty wydatków przypada na: 
- wydatki bieżące   - 16.935.834,55 zł, co stanowi 77,54%, 
- wydatki majątkowe  -  4.905.509,98 zł, co stanowi 22,46%. 
Wydatki bieżące to utrzymanie majątku, płace i pochodne. 
Przekazane dotacje: 
- dla instytucji kultury – Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin – 197.000,- zł, 
- na organizację  festiwalu solistów i zespołów akordeonowych w Kotlinie   - 5.000,00 zł, 
- pobyt dziecka w przedszkolu w oddziale integracyjnym w Jarocinie   - 13.734,48 zł, 
- na fundusz prewencji Policji – 6.997,28 zł. 
 
Wydatki majątkowe zrealizowano  w kwocie 4.905.509,98 zł, co stanowi 98,04% w stosunku 
do planowanych, a mianowicie: 
- wykonano dokumentację techniczną i kosztorysową  na budowę kanalizacji sanitarnej  
  w Wilczy   - 74.360,00 zł, 
- wybudowano sieć kanalizacji sanitarnej w Magnuszewicach – 2.317.531,61 zł, 
- zakupiono pompę do przepompowni  - 17.710,74 zł, 
- wybudowano drogę gminną Twardów – Racendów  - 429.995,95 zł, 
- wybudowano drogę – ul. Leśna w Kotlinie -  200.289,71 zł, 
- wybudowano drogę gminną Wysogotówek Ślewicz  -  350.177,08 zł, 
- wybudowano drogę Wysogotówek – Wola Książęca  - 99.132,21 zł, 
- wybudowano chodnik w Wyszkach  - 8.959,40 zł, 
- koszty związane z  budową kotłowni gazowej w budynku Urzędu Gminy  -  2.781,60 zł, 
- zakupiono 3 zestawy komputerowe dla Urzędu Gminy – 7.337,34 zł, 
- zakupiono pompę szlamową dla OSP Wysogotówek – 6.366,50 zł, 
- wykonano kotłownię gazową w Szkole Podstawowej w Kotlinie – 445.998,04 zł, 
- zakupiono zmywarkę  dla Przedszkola w Kotlinie – 5.785,51 zł, 
- budowa linii oświetlenia ulicznego w Kotlinie  - 25.373,62 zł, 
- budowa placu zabaw w Wilczy – 11.048,00 zł, 
- budowa placu zabaw w Racendowie – 11.887,36 zł, 
- utwardzenie placu w Twardowie przy świetlicy wiejskiej – 15.811,20 zł, 
- budowa placu przy świetlicy w Wysogotówku – 2.029,11  zł, 
- budowa boiska  sportowego w Orpiszewku – 7.056,00 zł, 
- budowa boiska sportowego  „ORLIK 2012”  - 15.200,00 zł, 
- budowa przydomowej oczyszczalni ścieków przy świetlicy wiejskiej w Woli Książęcej –  
  15.982,- zł, 
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- zakup  szafy  chłodniczej na potrzeby świetlicy w Woli Książęcej – 5.000,00 zł, 
- zakup komputera dla ZOPO – 4.697,00 zł. 
-  dotacja na budowę  drogi Kotlin – Sucha  - 500.000,00 zł, 
-  dotacja  na zakup samochodu strażackiego  - 325.000,00 zł. 
 
Wydatki w poszczególnych działach ukształtowały się następująco: 
- dz. 010  Rolnictwo i łowiectwo : plan 2.973.811,00 zł , wykonanie 2.964.396,43 zł tj.  
  99,68%, 
- dz.400 Wytwarzanie i zaopatrzenie w energię elektryczną, gaz i wodę: plan 383.149,00 zł ,  
  wykonanie 369.978,16 zł tj. 96,56%, 
- dz. 600 Transport i łączność: plan 1.735.335,00 zł, wykonanie 1.714.058,88 zł tj.98,77%, 
- dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa: plan 11.000,00 zł , wykonanie 4.966,82 zł tj. 45,15%, 
- dz. 710 Działalność usługowa: plan 164.000,00 zł, wykonanie 101.376,00 zł tj. 61,81%, 
- dz. 750 Administracja publiczna: plan 2.424.320,00 zł , wykonanie 2.320.075,85 zł tj.  
  95,70%, 
- dz. 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 
  Sądownictwa: plan 47.121,00 zł, wykonanie 45.618,86 zł tj. 96,81%, 
- dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: plan 462.446,00 zł,  
  wykonanie 454.144,69 zł tj. 98,20%, 
- dz. 756 Dochody od osób prawnych, osób fizycznych i innych jednostek nieposiadających  
  osobowości prawnej: plan 41.000,00 zł, wykonanie 40.788,12 zł tj. 99,48%, 
- dz. 757 Obsługa długu publicznego: plan 60.000,00 zł, wykonanie 54.863,67 zł tj.91,44%, 
- dz. 758 Różne rozliczenia: plan 174.878,00 zł , wykonanie 0,00 zł , 
-dz.801 Oświata i wychowanie: plan 7.503.997,00 zł, wykonanie 7.451.279,72 zł tj. 99,30%, 
- dz.851 Ochrona zdrowia: plan 78.000,00 zł , wykonanie 76.237,40 zł tj. 97,74%, 
- dz. 852 Pomoc społeczna: plan 4.352.037,00 zł , wykonanie 4.260.658,56 zł tj. 97,90%, 
- dz. 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej: plan 112.425,00 zł, wykonanie  
  91.352,69 zł tj. 81,26%, 
- dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza: plan 398.878,00 zł, wykonanie 316.112,36 zł tj.  
  79,25%, 
- dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: plan 1.310.076,00 zł, wykonanie  
  1.203.922,28 zł tj. 91,90%, 
- dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: plan 350.291,00 z ł, wykonanie  
  308.535,87 zł tj. 88,08%, 
- dz. 926 Kultura fizyczna i sport: plan 72.365,00 zł, wykonanie 62.978,17 zł tj. 87, 03%. 
 
Przychody 
           Przychody Gminy stanowiły: 
- wolne środki z lat ubiegłych w kwocie 889.257,00 zł, 
- zaciągnięte w ciągu roku pożyczki i kredyty w kwocie 3.230.612,06 zł. 
 
Wolne środki rozdysponowano  i przeznaczono na: 
-bieżące utrzymanie dróg    - 79.000,- zł, 
- dofinansowanie budowy kanalizacji sanitarnej w Wilczy – 4.360,- zł, 
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- dofinansowanie zakupu samochodu dla OSP Kotlin  - 71.860,- zł, 
- zakup pompy do przepompowni ścieków – 17.711, 
- odpis na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych  -  10.541,- zł, 
- zakup energii na potrzeby oczyszczalni  ścieków -  54.747,- zł, 
- zmianę systemu ogrzewania budynku Urzędu Gminy – kotłownię gazową  - 60.000,- zł, 
- utrzymanie podopiecznych w Domu Pomocy Społecznej – 21.000,- zł, 
- zakup energii elektrycznej oświetlenia ulicznego – 50.000,- zł, 
- dodatki mieszkaniowe dla rodzin o niskich dochodach – 26.019,- zł, 
- dodatki mieszkaniowe  - 3.000,- zł, 
- odpis na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych pracowników oświaty – 6.214,- zł, 
- pokrycie deficytu budżetowego – 484.805,- zł. 
 
W ciągu 2010 roku Gmina zaciągnęła pożyczki i kredyt: 

1) pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w Poznaniu: 
-  285.000,- zł  z przeznaczeniem na budowę kotłowni gazowej w Szkole 
Podstawowej  
   w Kotlinie, 
- 420.900,- zł  na budowę sieci kanalizacji sanitarnej w Magnuszewicach.  

      2) pożyczkę z Banku Gospodarstwa Krajowego w Poznaniu w kwocie 1.424.712,06 zł  
          z przeznaczeniem  na  wyprzedzające finansowanie budowy sieci kanalizacyjnej  
          w Magnuszewicach, 
      3) kredyt bankowy  z Banku Spółdzielczego w Jarocinie przeznaczony na budowę dróg  
           gminnych  w kwocie 1.100.000,- zł. 
 
Rozchody 
             Gmina w ciągu roku 2010 spłaciła  zadłużenia w łącznej kwocie 1.526.114,02 zł  
z tego: 

1) pożyczki  zaciągnięte z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Poznaniu: 
-  52.800,- zł  na budowę linii przesyłowej kanalizacji sanitarnej  
   z Kotlina do Wyszek, 
-  48.000,- zł  na budowę sieci kanalizacji sanitarnej w Kotlinie ul. Buchalińska, 
- 1.290.634,02 zł na rozbudowę oczyszczalni ścieków w Wyszkach, 

      2) kredyt bankowy z PKO bp  w kwocie 134.680,- zł  na budowę drogi gminnej Kotlin – 
Twardów. 
                Na dzień 31 grudnia 2010 roku Gmina posiadała zadłużenie: 

1) pożyczki z WFOŚi GW w Poznaniu: 
- 137.920,- zł na budowę linii przesyłowej kanalizacji sanitarnej z Kotlina – Wyszek, 
- 165.000,- zł  na budowę kanalizacji sanitarnej w Kotlinie ul. Buchalińska, 
- 252.365,98 zł  na rozbudowę oczyszczalni ścieków w Wyszkach, 
- 285.000,00 zł  na budowę kotłowni  gazowej  w Szkole  Podstawowej w Kotlinie, 
- 420.900,00 zł  na budowę kanalizacji sanitarnej w Magnuszewicach, 

       2)  pożyczka z Banku Gospodarstwa Krajowego w Poznaniu  w kwocie 1.424.712,06 zł  
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            na  wyprzedzające finansowanie budowy kanalizacji sanitarnej w Magnuszewicach,  
       3) kredyt  bankowy z Banku Spółdzielczego w Jarocinie  w kwocie 1.100.000,- zł  na  

      budowę dróg gminnych. 
          Na dzień 31 grudnia 2010r. Gmina posiadała wolne środki w kwocie 546.063,64 zł. 

 
INSTYTUCJE KULTURY 
              Bibliotek Publiczna Gminy Kotlin otrzymała dotację w łącznej kwocie 202.263,54 zł 
z  tego: 
- z budżetu Gminy w kwocie 197.000,- zł, 
- ze środków Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego  w kwocie 3.329,- zł 
  z przeznaczeniem na zakup nowości wydawniczych, 
- w kwocie 2.306,40 zł  z Fundacji ORANGE  z przeznaczeniem na pokrycie kosztów  
   Internetu. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2010 rok stanowi załącznik do protokołu. 
Po przedstawieniu sprawozdania Przewodniczący Rady otwarł dyskusję nad sprawozdaniem. 
Jako pierwszy głos zabrał  Przewodniczący Rady pytając  Skarbnika  - czy  dotacja 
przekazana  była tylko dla jednego przedszkola? 
Skarbnik odpowiedziała, że było to jedno Przedszkole w Jarocinie, a dotacja była za pobyt 
dziecka w oddziale integracyjnym . Środki Gmina przekazała na podstawie porozumienia  do 
Urzędu Miasta i Gminy Jarocin. 
Przewodniczący Rady pytał  następnie – czy były inne kontrole zewnętrzne oprócz tych o 
których mówił w swojej informacji, a Wójt w swoim sprawozdaniu? 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie było innych kontroli. 
Wójt Gminy uzupełnił odpowiedź informując, że na dzień 1 czerwca zapowiedziana jest 
 z Wielkopolskiego Urzędu Marszałkowskiego kontrola  realizacji inwestycji -  sieci 
kanalizacji sanitarnej w Magnuszewicach. 
Radny Bogdan Pacholak pytał o środki poniesione na opiekę autorską programów 
komputerowych w wysokości ok. 4 tys. zł  i czy opieka ta musi być sprawowana, a może tak 
opieka nad rolnikami, których się oszukuje ? 
Dalej radny Pacholak wskazał na inne wydatki w dz. 750 -  Administracja publiczna , w tym 
na usługi informatyczne ok. 6 tys. zł i usługi internetowe ok. 4 tys. zł, mówiąc, że są  to duże 
koszty, a radni otrzymują dużo materiałów w wersji papierowej i czy tak być musi – pytał 
radny, podkreślając, że nie chodzi mu o zakup laptopów dla radnych. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że radni muszą otrzymywać wszystkie materiały 
sesyjne. 
Radny Pacholak uważał natomiast, że kto z radnych zechce niech otrzymuje, a kto nie, może 
znaleźć to samo w internecie. 
Wójt odpowiedział, że od opłat związanych z użytkowaniem praw autorskich nie ma 
możliwości odejścia.  Jest obowiązek przedstawienia radnym wszystkich materiałów 
sesyjnych. Nie ma także możliwości uniknięcia opłaty za usługi internetowe. Koszty jakie 
wskazał radny Pacholak są  to koszty nieuniknione – powiedział Wójt. 
Radny Mirosław Twardowski wskazał na duże zaległości jakie posiada Gmina, pytając czy są 
robione  jakieś analizy żeby nie pogłębiać, a zmniejszać  zaległości. 
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Wójt odpowiedział, że w 2010 roku zaległości wzrosły, a w miesiącach od stycznia do 
kwietnia roku 2011 zdecydowanie zmniejszyły się. W niektórych przypadkach jest to 
zmniejszenie o 40% i jest nadzieja, że  tendencja ta będzie się utrzymywać. 
Wójt mówiąc o budżecie roku 2010 powiedział, że w realizacji budżetu uczestniczyli 
poprzedni radni , którzy pełnią tę funkcję  także obecnie.  
Wójt  mówił, że inwestycje realizowane w 2010 roku  były celowe i realizowane w sposób 
prawidłowy. W każdym sołectwie coś zrobiono  i ma nadzieję, że w kolejnych latach zadnia 
też będą się równoważyć ze względu na potrzeby mieszkańców. 
Przewodniczący Rady powiedział, że absolutorium za 2010 rok  w naszej Gminie jest 
szczególne, a to z racji tego, że większość radnych pełniących tę funkcję w  poprzedniej 
kadencji uczestniczyło w realizacji wszystkich zadań, a  realizację budżetu rozpoczynał Wójt 
poprzedni, a  kończył Wójt obecny. 
Przewodniczący Rady wywołał do zabrania głosu w temacie budżetu Gminy  byłego Wójta  
Gminy Walentego Kwaśniewskiego. 
Wójt Kwaśniewski powiedział, że odniesie się tylko do dwóch rzeczy. 
Tak się złożyło, że wybory są jak są i do 13 grudnia 2010r. pełnił funkcję Wójta Gminy i rok 
2010 obciąża byłych wójtów i burmistrzów. Odchodząc ze stanowiska zostawił Gminę  
 z zadłużeniem według wyliczeń  2.350 tys. zł, z tym, że pozostały wolne środki w wysokości 
ponad 500 tys. zł. Na koncie Gminy  na dzień 31 grudnia 2010r. było ok. 1.100 tys. zł. 
Wójt Kwaśniewski mówił, że  bardzo się cieszy, że w wydatkach bieżących znalazły się 
zadania inwestycyjne, które poprzednia Rada zaplanowała, a nowa uchwaliła, wymieniając: 
budowę kanalizacji sanitarnej w Wilczy i budowę boiska sportowego Orlik w Kotlinie, 
podkreślając przy tym, że inwestycje w przetargu poszły bardzo tanio. 
Dalej Wójt Kwaśniewski mówił, że z informacji jakie do niego docierają wynika, że firma, 
która wygrała przetarg  na budowę kanalizacji za połowę ceny w stosunku do kosztorysu, 
dzisiaj ma problemy z ręcznym kopaniem i ze sterowanymi przeciskami. 
Podobna sytuacja będzie prawdopodobnie z budową boiska Orlik – przewidywał Wójt 
Kwaśniewski. 
Samo wykonanie budżetu  za 2010 rok jest takie jak wyszło, a wyszło nie najgorzej – 
podsumował Wójt Kwaśniewski. 
 
ad.8 Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy. 
              Skarbnik Gminy odczytała Uchwałę Nr SO-0954/14/3/Ka/2011 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 11 kwietnia 2011r.  w sprawie 
wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Kotlin sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Gminy za 2010 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego  Gminy Kotlin  
i objaśnieniami. 
Skład Orzekający RIO wydał opinię pozytywną z uwagami. 
Uchwała  stanowi załącznik do protokołu. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że uwagi wskazane przez RIO to: 
- przekazanie sprawozdania z wykonania planu finansowego Biblioteki  za 2010r. , 
- brak przedstawienia zmian w planie wydatków na realizację poszczególnych zadań  
  finansowych z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej, 
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- nie odniesienie się do stopnia zaawansowania realizacji programów wieloletnich. 
Uwagi te zostaną wzięte pod uwagę  przy opracowaniu kolejnych  sprawozdań. 
 
ad.9 Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2010 rok. 
                    Sprawozdanie finansowe  omówiła Skarbnik Gminy. 
                 Skarbnik poinformowała, że na dzień 31 grudnia 2010r.  Gmina posiadała  środki 
pieniężne na rachunkach bankowych w wysokości 1.092.561,20 zł, w tym subwencję  na 
realizację zadań oświatowych  w miesiącu styczniu 2011r. w wysokości 436.224,- zł oraz 
należności od budżetu 56.523,- zł. 
                 Zadłużenie Gminy  na koniec 2010 roku stanowiła kwota 3.952.694,60 zł, w tym 
długoterminowe kredyty w kwocie 3.785.898,04 zł. 
                Zobowiązania wobec budżetu państwa  - zwrot dotacji na zadania zlecone 
 i środków unijnych z programu „Kapitał ludzki”  wynosiły kwotę 166.796,56 zł. 
                Majątek trwały Gminy stanowi 28.128.736,94 zł, w tym: 
-  grunty 451.188,70 zł, 
-  budynki, budowle  26.537.350,68 zł, 
-  urządzenia techniczne 593.471,86 zł, 
- pozostałe środki trwałe 290.811,12 zł, 
- inwestycje w toku realizacji 255.914,58 zł. 
Gmina posiada udziały w spółce oświetleniowej   na kwotę 430.000,- zł. 
Majątek obrotowy Gminy to: 
- materiały 20.350,17 zł, 
- należności krótkoterminowe 1.707.421,22 zł, 
- środki pieniężne 131.321,34 zł, 
- inne środki pieniężne – papiery wartościowe 170.376,83 zł. 
 Natomiast po stronie pasywów: 
- fundusz jednostki stanowi  kwotę 25.494.871,09 zł, 
- wynik finansowy  3.254.527,47 zł, 
- zobowiązania krótkoterminowe 888.553,99 zł, 
- fundusz świadczeń socjalnych 992.654,- zł.  
Stan na koniec roku budżetowego po stronie aktywów i pasywów   to kwota  30.630.606.55 
zł. 
Wolne środki na 31 grudnia 2010r. – 546.063,64 zł. 
Bilans z wykonania budżetu, bilans jednostki budżetowej, rachunek zysków i strat jednostki, 
zestawienie zmian w funduszu jednostki stanowią załączniki do protokołu. 
 
 
ad.10 Zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 
                     Uchwałę Nr 1/2011 Komisji Rewizyjnej  z dnia 5 maja 2011r. w sprawie 
absolutorium  odczytała Przewodnicząca Komisji Jolanta Urbaniak. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy za rok 2010 wnioskując o 
udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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ad.11 Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej  o wniosku Komisji 
Rewizyjnej. 
                  Uchwałę Nr SO-0955/8/3/Ka/2011 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu  z dnia 13 maja 2011r.  w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kotlin o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kotlin  
za 2010 rok odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
Skład Orzekający RIO w Poznaniu wyraził opinię, iż wniosek Komisji Rewizyjnej  w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium  za 2010 rok jest uzasadniony.  
Uchwała  stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.12 Zapoznanie się z opiniami stałych Komisji Rady w odniesieniu do wykonania 
budżetu. 
              Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego  
i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała poinformował, że Komisja  pozytywnie 
zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy za 2010 rok. 
Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław Wodniczak 
poinformował, że Komisja równieżpozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy za 
2010 rok, nie wnosząc zastrzeżeń. 
 
ad.13 Zapoznanie się z informacją o stanie mienia Gminy. 
                 Informację o stanie mienia komunalnego Gminy Kotlin przedstawiła Skarbnik 
Gminy. 
Majątek trwały Gminy stanowi  wartość 28.128.736,94 zł, w tym: 
- grunty 451.188,70 zł, 
- budynku, budowle 26.537.350,68 zł, 
- urządzenia techniczne 593.471,86 zł,-  
- pozostałe środki trwałe  290.811,12 zł, 
- inwestycje w toku realizacji 255.914,58 zł. 
Gmina posiada udziały w spółce oświetleniowej o wartości 430.000,- zł. 
Informacja o stanie mienia stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2010 rok. 
                Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
Uchwała Nr VIII/36/2011 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Kotlin za 2010 rok  podjęta została jednogłośnie 
15 głosami „za”. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 
               Projekt uchwały  odczytał  Przewodniczący Rady Gminy. 
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Uchwała Nr VIII/37/2011 w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy podjęta została 
jednogłośnie 15 głosami „za”. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
Ogłoszenie 10 minutowej przerwy w obradach. 
Po przerwie nie wrócił na salę obrad radny Krzysztof Szyszka usprawiedliwiając  wcześniej 
swoją nieobecność w dalszej części sesji. 
 

ad.16  Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania błędu. 
             Uchwała Nr VIII/38/2011 w sprawie sprostowania błędu podjęta została 14 głosami 
„za”. 
Uchwała dotyczyła sprostowania błędu w uchwale   Rady Gminy z dnia 20 kwietnia 2011r.  
w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2011rok. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

ad.17  Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz 
rozkładania na raty  należności pieniężnych do których nie stosuje się ustawy – 
Ordynacja podatkowa. 
           Informacja złożona przez Wójta Gminy stanowi załącznik do protokołu. 
Mówiąc o zaległościach w podatkach i opłatach jakie posiada Gmina Wójt powiedział, ze jest 
dużo do zrobienia aby te zaległości zminimalizować. 
Nie słysząc uwag co do przedstawionej informacji Przewodniczący Rady stwierdził, że 
Wysoka Rada przyjęła informację. 
 

ad.18  Wolne głosy i wnioski. 
             W punkcie tym głos zabrali: 
Przewodniczący Rady wnioskując o: 
-  naprawę chodnika przy ZPOW za posesja Pani Frąckowiak gdzie w trzech miejscach są  
   mocne wgłębienia,  
-  pozostawienie 1 muldy na ul. Mickiewicza, a obecnie są 3 ( wniosek Przewodniczącemu 
   zgłaszała osoba mieszkająca przy tej ulicy) wyjaśniając, że muldy powodują zatrzymywanie 
   się wody na jezdni. 
Sołtys Marian Żurek przekazał wniosek mieszkańców  jak informował o częstsze zbieranie  
należności za pobór wody i odprowadzanie ścieków. Sołtys mówił, że to już jest kwartał  i im 
te zaległości są większe, tym ludzie mniej płacą. Częstsze zbieranie opłat spowoduje 
zmniejszenie zaległości – uważał sołtys. 
Sołtys Marian Żurek wnioskował o: 
- naprawę drogi w Twardowie na której utworzyła się wyrwa  i jest to na pograniczu drogi 
  powiatowej  i gminnej, 
- wycięcie krzaków i trawy przy drogach powiatowych, 
- ustawienie barierki przy drodze gminnej w Twardowie na Róży i  przy drodze gminnej 
  Kotlin – Twardów lub ustawienie słupków odblaskowych przy tej drodze, 
- sprostowanie mylnie podanych informacji w Gazecie Jarocińskiej , w tym informacji o  
  zrzucaniu ścieków na oczyszczalnię w Wilczy zamiast w Wyszkach oraz prawid łowe  
  podanie  imienia członka rady sołeckiej  - Maria Wojcieszak , a nie jak podano Marian 
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- umożliwienie podpisywania gotowości do pracy przez bezrobotnych w Urzędzie Gminy  
  w Kotlinie, a nie w PUP w Jarocinie, 
- uregulowanie jak najwcześniej własności hydroforni w Twardowie. 
Sołtys Beata Skowrońska zaprosiła  wszystkich obecnych  na XIII rajd rowerowy  
organizowany w Sławoszewie w dniu 11 czerwca br.  o godz. 900 z okazji Dnia Dziecka. 
Sołtys Skowrońska  wnioskowała o: 
- wykoszenie trawy na placu w Sławoszewie, 
- naprawę chodnika w Sławoszewie na wysokości świetlicy wiejskiej. 
Sołtys Skowrońska informowała, że od dnia 28 czerwca br. przez miejscowości Sławoszew 
 i Parzew nie pojedzie żaden autobus, ponieważ rozpoczynają się wakacje szkolne. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak podziękował Wójtowi , Radzie Gminy i radnym, którzy 
byli obecni podczas mszy  świętej  dziękczynnej za beatyfikowanego Jana Pawła II oraz za 
udział w biegach  Jana Pawła II i zaszczycenie obecnością i wręczenie medali i nagród. 
Radny poinformował, że w biegach  startowało 520 dzieci z regionu.  
Radny Szymkowiak podziękował Przewodniczącemu Rady  za ciepłe słowa skierowane do  
organizatorów tej imprezy, która jest wielkim przedsięwzięciem. 
              Radny Szymkowiak poruszył następujące sprawy: 
- przy podpisywaniu umowy na dowóz dzieci do szkół zwrócić uwagę żeby przewoźnik 
posiadał również mniejszy samochód do celów przewozu dzieci na konkursy, różnego rodzaju 
eliminacje sportowe jak i artystyczne, bowiem do tej pory nauczyciele postępują niezgodnie  
z prawem używając swoich prywatnych samochodów do celów służbowych i dowożą dzieci  
za zgoda rodziców  na zawody i konkursy. 
Radny podnosił, że od 15 lat nie zmienia się stawka kilometrowa za używanie samochodu 
prywatnego  do celów służbowych i wynosi 30 groszy za kilometr. 
Radny wnosił do Wójta, aby przyjrzeć się temu lub zakupić samochód , dając przykład 
Gminy Czermin posiadającej samochód do celów służbowych. 
             Kolejną sprawą o której mówił radny Szymkowiak to budowa boiska Orlik na którą 
wykonawca  wchodzi 3 czerwca br. i pozostaje sprawa urządzeń zielonej szkoły na boisku, 
pytając – co stanie się z tymi elementami, które są może nieestetyczne ale praktyczne i jest to 
jedyne miejsce gdzie dzieci mogą poćwiczyć. 
Kolejne pytanie radnego Szymkowiaka to – co stanie się z ciepłociągiem dostarczającym 
uprzednio  parę z ZPOW do Szkoły? 
Radny St2efan Taczała prosił Wójta o wyrażenie zgody na wycinkę suchych drzew przy 
drodze Racendów – Parzew z przeznaczeniem uzyskanego drewna na potrzeby so łectwa 
Parzew. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak wnioskował o podłączenie linii wodociągowej w Wyszkach do 
linii wodociągowej w innej miejscowości, ponieważ gdy przepali się pompa w hydroforni 
wieś Wyszki pozostaje bez wody. 
Radny Szczepan Szymczak: 
-   pytał – czy boisko w Magnuszewicach będzie modernizowane? 
- wnioskował o odkopanie rowu przy drodze powiatowej Magnuszewice – Prusy, ponieważ  
  przy większych opadach woda z pól Zakładu Rolnego spływa na jezdnię niosąc ze sobą  
  błoto, które zatrzymuje się przy ogrodzeniu kościoła.    
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Radny Bogdan Pacholak  wnioskował o przeniesienie boiska sportowego w Racendowie, 
które jest obecnie na II klasie gruntów  na plac przy sali wiejskiej, z tym, że należałoby 
wykupić ok. 2  arów gruntów. 
Sołtys Marian Żurek    informował, że od miesiąca września br. Wola Książęca i Twardów 
pozostaną bez autobusów. 
Od września br. ma zostać uruchomiona linia Wysogotówek – Racendów – Sławoszew, a 
pozostaną Wola Książęca i Twardów.    Sołtys prosił Wójta o zajęcie się tą sprawą. 
              Wracając do tematu hydroforni w Twardowie sołtys przypomniał, że własnością 
Gminy jest jedna studnia w Twardowie, natomiast wieś Twardów przekazała  grunty pod 
hydrofornię, a na budowę hydroforni RSP Kotlin otrzymała dotację  państwa w wysokości 
50%. Sołtys wnosił o jak najszybszy zakup hydroforni od RSP Kotlin. 
              Kolejny temat poruszony przez sołtysa Żurka to  wycena budynków RSP w 
Twardowie tzw. Czworaków w pierwszej wersji wycenione na ok. 13 tys. z ł za 50 m2, a teraz 
kwota ta została podwojona. 
 

ad.19  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
             Odpowiedzi na zgłoszone wnioski odczytane przez Wójta z: 
-  Powiatowego Urzędu Pracy w Jarocinie  w sprawie braku możliwości obsługi bezrobotnych 
   na miejscu w Gminie, 
-  Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie odnośnie  naprawy i oznakowania dróg  
   Powiatowych  i budowy chodnika przy szkole w Woli Książęcej, 
- Wielkopolskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Poznaniu Rejonowy Oddział  
   w Ostrowie Wlkp.  o renowację cieku wodnego Lubianki w Sławoszewie stanowią  
   załączniki do protokołu. 
           Następnie Wójt poinformował, że: 
- czeka na decyzje PKS w Kaliszu i JLA w Jarocinie , a trasy autobusów  zaproponowano 
  i nie pomija się ani Woli Książęcej ani Twardowa i oczekuje się na uzgodnienia z  w/w  
  przewoźnikami, 
- studnia głębinowa i stacja uzdatniania wody w Twardowie są elementami zapewnienia  
  i gwarancji dostarczania wody i jest to zadanie priorytetowe  i jest to stanowisko wspólne  
 Wójta i Rady, 
- zabezpieczenie dostarczania wody do miejscowości Wyszki w razie awarii jest możliwe do  
  zrealizowania i jest to temat otwarty. 
              Odpowiadając na interpelacje   zgłoszone na poprzedniej sesji Wójt poinformował, 
że Gmina zatrudni 13 pracowników zarejestrowanych w Powiatowym Urzędzie Pracy 
 i pracownicy ci będą zatrudnieni także przy pracach związanych z udrożnieniem cieków 
wodnych. 
               Kratki ściekowe nie zostały zamontowane, ponieważ Gmina posiada kratki 
niewymiarowe, które są docinane i będą w najbliższym czasie wprawiane. 
Oznakowanie ulicy Norwida zostało uzupełnione., a na ul. Teodorowskiej oznakowanie 
kierunkowe zostanie uzupełnione. 
Ulice Kochanowskiego i Skłodowskiej zostały naprawione. 
                Na dzień dzisiejszy ok. 107 posesji nie posiada umów na odbiór odpadów. 
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                Plansze do piłki  w kosza  założono przy ul. Rymarkiewicza , a  na parkingu przy 
ul. Powstańców Wlkp. słupy na których zamontowane zostaną plansze muszą  zostać 
naprawione albo będą nowe. 
               Co do  zamontowania  lamp ulicznych przy ul: Krasickiego, Polnej i Słonecznej  nie 
powinno być większych problemów, aby przystąpić do opracowania dokumentacji.   
Gmina wystąpiła do Spółki Oświetlenie Uliczne i Drogowe w Kaliszu, aby ze środków 
amortyzacji Spółka dokonała wymiany opraw od 400W do 250W na oprawy od 150 W do 
100W. 

   ad.20. Zamknięcie obrad. 
              Dziękując wszystkim za udział Przewodniczący Rady zamknął VIII sesję Rady 
Gminy Kotlin. 
 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K.                             Komisja Rewizyjna: 
 
                                                    1.Przewodnicząca – Jolanta Urbaniak ………………….. 
 
                                                    2.Członek - Czesław Smoliński   ………………………. 

 
                                                    3.Członek – Mirosław Twardowski …………………… 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                                       

 

 


